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Datum 2023-04-17 

 

Tid kl. 08:30 – 16:00 

 

Plats Junselerummet samt B- och C-salen, kommunhuset, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Niklas Nordén, kommundirektör §§ 20 – 24 

närvarande Mona-Lill Landström, NTF § 20 (via video) 

 Mikael Näsström, näringslivschef § 21 

 Mattias Axelsson, ekonomienheten § 22  

 Bengt Åkerlind, verksamhetschef fritid § 23 

 Johan Andersson, KSO samt repr. Landsbygdsrådet § 20 – 23 

 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare §§ 20 – 23 

 Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 20 – 22, 24  

 

 
 
 
 
 
  

 

Underskrifter Sekreterare Anna-Maria Andersson §§ 20 – 22, 24  

 

 Sekreterare Katarina Elfgren Jonasson §   23 

 

 Ordförande Fredrik Granholm (C) §§ 20 – 24 

  

 Justerare Lillemor Edholm (S) §§ 20 – 24 

   

   

  

  

 
 

Bevis om justering 

 

Protokollet är justerat. 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 

www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    

   § §  

        

Ledamöter        

Fredrik Granholm (C) X      Ordförande 

Andreas Jonsson (C) X       

Kristina Eriksson (C) X       

Jörgen Åslund (Vi) X       

Lillemor Edholm (S) X       

Ersättare        

Joel Ölund (C) X       

Therése Kårén (C) X       

Emelie Wrede (C) X       

Diana Nilsson (V) ---       

Mikael Sjölund (S) ---       

 
 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll. 

Justeringen kommer att ske digitalt. 

 

Dagordning 
Ordförande meddelar att punkt 5 – 11, Föreläggande om vite d.nr. KS/114 – 120/2023, i 

dagordningen utgår. 

 

Dagordningen, enligt ovanstående förändring, godkänns.    
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§ 20  

 

Information: NTF informerar om kommunens olycksstatistik och 
nollvisionens viktiga delar 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 

den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Mona-Lill Landström från NTF Västernorrland besöker utskottet via video för att 

informera om olycksstatistik och nollvision. 

 

I Agenda 2030 är trafik ett av delmål man ska jobba med. Man vill minska antalet olyckor 

samt göra gång- och cykelmiljön trevligare. Utgångsvärdet, medelvärdet 2017-2019, är 

266 omkomna i vägtrafiken. Målet är högst 133 omkomna år 2030.  

 

Fler män än kvinnor dör i trafiken och de mest drabbade grupperna är 55-74 år samt över 

74 år. De flesta som omkommer i trafiken färdas i personbil men även cykel, motorcykel 

och gående är relativt många.  

 

I Nollvisionen har man förändrat målen och målsättningen. Förut har man till exempel 

pratat om att minska olyckorna, nu pratar man om att vi inte vill ha skadade i trafiken. 

Tidigare pratade man om att orsaken var mänskliga faktorn, nu menar man att ingen ska 

drabbas för att människor är sårbara och gör misstag. 

 

I Sollefteå kommun har antalet döda varit 0 i många år men däremot är det många 

alvarligt skadade: 2020 – 8 st, 2021 – 18 st och 2022 – 6 st. Omkomna och alvarligt 

skadade kostar Sollefteå kommun ca 14 miljoner varje år.  

 

För att nå målen behöver översyn av hastigheter, kvalitet på cykelvägar och GCM-

passager (gång, cykel och moped) göras. Till hjälp i detta arbete finns en särskild databas 

dit man även ska rapportera in de förändringar som görs. Det är fem gånger högre risk att 

en oskyddad trafikant dör om den blir påkörd i 50 km/tim i stället för i 30 km/tim.  

Korsningar som byggs om till cirkulationsplatser minskar olyckorna samt 

hastighetsdämpande åtgärder på utsatta sträckor och passager. Beteendepåverkan gällande 

cykelhjälm, nykterhet och bältesanvändning är något kommunen ska jobba med. 

 

Mona-Lills material skickas till samtliga ledamöter i utskottet. 

 

 

 

 

 

Protokoll SU 2023-04-17
(Signerat, SHA-256 6276A5BA737DA6B6F2F759653B2F5F83D9535FF2FA073F6F8FAC204BF59ABB30)

Sida 4 av 14



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens 

Utskott för samhällsutveckling 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-04-17 

 

 

5 (13) 

§ 21  

 

Information och presentation av verksamheterna – 
Tillväxt/Näringsliv 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 

den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Näringslivschef Mikael Näsström informerar om enhetens verksamhet och presenterar 

Maaike Smit, ny hållbarhetsstrateg i kommunen.  

 

Enheten, med nio medarbetare, jobbar för att nå kommunens mål med 23 000 invånare 

genom att förbättra bilden av kommunen, utveckla kommunens attraktivitet, hitta 

möjlighet till investeringar och förbättra infrastrukturen.  

 

Investeringar – Vi måste jobba med översiktsplaner för att kunna ge erbjudanden till 

företag som visar intresse av kommunen. Entreprenörskapet måste stärkas, till exempel 

via UF-företa och starta eget stöd samt vägledning och rådgivning. Just nu är Hamre och 

försvaret de största projekten men det pågår också stora byggprojekt inom el- och 

vindkraft. 

 

Infrastruktur – Enheten jobbar hårt med infrastrukturfrågor som väg, flyg och järnväg. 

Fiber och mobilitet är viktiga frågor. Antalet gästbäddar behöver utökas då efterfrågan är 

hög redan idag. Kommunen måste kunna erbjuda industritomter samt tomter för boende 

och fritidshus när behov uppstår. Något vi behöver jobba mer med är centrummiljön som 

just nu inte är speciellt attraktiv. 

 

Attraktivitet – Viktigt med gott värdskap. Kommunen måste kunna erbjuda ett bra fritids- 

och kulturutbud. Det som drar många nya människor till kommunen är evenemang men 

för att personer ska stanna behövs bra barnomsorg, skolor och offentlig service. Arbetet 

med hållbarhet gör också kommunen attraktiv. 

 

Bilden – Alla har ett ansvar att vara den goda ambassadören för kommunen, visa stolthet 

och ge rätt budskap genom att fokusera på det som är bra när vi pratar om kommunen.  

 

Enheten har också flera externa samarbeten i olika organisationer och råd för att stärka 

kommunen och öka tillväxten. Då tid och resurser inte räcker till behöver dessa 

samarbeten ses över och eventuellt prioriteras om. 
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§ 22  

 

Ekonomi- och verksamhetsuppföljning, mars 2023 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling godkänner redovisad ekonomi- och 

verksamhetsuppföljning och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Mattias Axelsson, ekonomichef, delger ledamöterna verksamhetens resultat per 31 mars 

2023. Utskottets ledamöter har haft tillgång till verksamhetsuppföljningar för samtliga fyra 

verksamhetsgrenar. Utskottet ges möjlighet att ställa frågor.  
 

a) Avfall  

Vissa avvikelser inom kommunalt avfall men totalen följer budgeten. Verksamhetsavfall 

ligger plus jämfört med budget då man gjort en stor försäljning av skrot. Inga av de stora 

investeringarna är startade. 

 

b) VA och avlopp  

VA-ligger minus på intäktssidan men detta vägs upp av mindre inköp än tänkt på 

kostnadssidan. Många investeringsobjekt är på gång under året. De som påbörjats har ännu 

inte fakturerats. 

 

c) Gata och park 

Underskottet mot budget har ökat i mars. Vädret har varit väldigt varierat och 

vägunderhållet har därför kostat mer än beräknat. Även elen har varit dyrare än beräknat. 

Vissa investeringar är gjorda, bland annat GPS styrning av en traktor. 
 

d) Samhällsutveckling 

Ligger på överskott jämfört med budget. Det är särskilt bostadsanpassningar som 

utnyttjats mindre än beräknat.  

 
Beslutsunderlag  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall  

Muntlig redovisning Mattias Axelsson, ekonomichef 
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§ 23    KS/109/2023 

 

Fördelning av bygdeavgiftsmedel, våromgången 2023 
 

Beslut 
Sollefteå kommun, genom Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling, föreslår 

Länsstyrelsen följande fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgången 2023 

 

 

Förening/ 

organisation

Ansökan 

gäller Ansökt belopp

Kommunens 

förslag

Kommunen 

föreslår bifall 

med 

motivering

Kommunen 

föreslår avslag 

med 

motivering

Sollefteå Kommun

Multiring i 

Långsele 500 000 500 000

Spontanidrott för 

barn och ungdom 

för nyttjande 

både på fritiden 

och  skolverksam-

heten.

Salemförsamlingen 

Renovering av 

församlingens 

fastighet i 

Viksmon 516 250 0 Brist på medel.

Sollefteå 

HockeyKlubb

Skottramp och 

sarg vid Nipvallen 38 700 38 700

Välbehövligt i  

verksamheten 

som sysselsätter 

många barn och 

ungdomar.

Näs-Nyland Nordsjö 

Byalag

Akustikplattor  

och lampor i tak 32 000 32 000 Stort behov.

Sollefteå MK

Få banan 

godkänd för 

tävlings-

verksamhet 200 000 200 000

Viktigt för 

ungdomsverksam-

heten och 

evenemang. Stor 

egen insats (75%)

Sollefteå Film & Nöje

Centralserver för 

lagring av Biofilm 80 910 0 Brist på medel.

SOLSIÀS 

Skoterklubb

Skoterleder 

renovering av 

leder,  broar,  

grillgaller, inköp 

skoter 116 100 70 000

Bra syfte utifrån 

ett återrunt-

användande av 

allmänheten.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Ramsele 

Hembygdsförening

Åtgärder på 

hembygdsgården 

i Ramsele 143 000 120 000 Stort behov.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Sollefteå 

Hembygdsförening

Upprustning av 

timmerbyggnad 

Mobäcksstugan 111 800 70 000

Stort behov av 

skyndsam 

upprustning. Tak 

och syll för 

förhindring av 

ytterligare förfall.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Edsbygdens byalag

Reparation av 

golv o upprustn 

bagarstugans 

övervåning samt 

bakugn 263 000 100 000 Stort behov

Del av summan, 

pga brist på 

medel.
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Nämforsens 

Kvinnominne

Installation av 

trinettkök 38 581 15 000 Stort behov

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Ådals-Lidens 

Hembygdsförening

Återuppbyggnad 

scen och 

köksbyggnad inkl 

köksinventarier 950 000 950 000

Viktigt ur 

besöksnärings-

synpunkt.

Bölens 

Fiskevårdsområdes-

förening

Upprustning 

bryggor, spänger, 

väg ner till 

Stortjärn med 

handikappbrygga 147 280 100 000

Stort 

allmänintresse då 

badet är 

välbesökt.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Österforse Gatljus 

Ekonomisk förening 

Upprustning av 

gatljuls-

anläggning 850 000 400 000

Inför övertagande 

av gatuljus. 

Uppdelat på 2 år. 

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Sollefteå Kommun

Bredband 

Trolldalen 

Bullerbo 2 976 162 2 976 162

Bredbands-

utbyggnaden är 

prioriterad i 

kommunen.

Ramsele 

Idrottsklubb

Omklädningsrum 

för flickor mm 113 720 0 Brist på medel.

Holmstrand-Helgum 

Sportklubb

Samlingslokal/

Bagarstuga 

Helgum 340 000 340 000

Viktig 

samlingsplats 

samt stor egen 

instas (73%)

Reselebygdens 

byalag 

Barn och 

Ungdoms-

satsning på 

Riffen med 

stimulerande 

utrustning och 

vitvaror till köket. 35 000 20 000

Stort behov 

utefter nuvarande 

skick på lokalen.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Undroms 

Idrottsförening

Multiarena 

Kalknäs skola 500 000 0

Brist på medel. 

Föreningen 

uppmanas 

komma in med ny 

ansöka nästa år.

Österforse  

Idrottsförening/ 

Byalag

Uppförande av 

servicebod, 

ombyggantion av 

bef bod till 

servicestuga 600 000 0

Brist på medel. 

Föreningen 

uppmanas 

komma in med ny 

ansöka nästa år.

Nipstadens 

Skoterklubb

Fortsatt 

byggande av 

allaktivitetsled 340 500 200 000

Bra utveckling 

utifrån 

allmänhetens 

intresse av ett 

åretrunt-

användande.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Byalaget Näsåkers 

samverkan

Inköp av ny 

julbelysning för 

storgatan i 

Näsåker 100 000 0

Brist på medel. Ej 

brådskande 

åtgärd. 
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Ärendebeskrivning  

Till Länsstyrelsen har, fram till februari månad, inkommit ansökningar om bygdemedel om 

totalt 11 125 685 kr. Medel att fördela för hela år 2023 är 7 400 000 kr. Länsstyrelsen har 

översänt ansökningarna till Sollefteå kommun med begäran om utlåtande om fördelning av 

tillgängliga medel. 

 

Sollefteå kommun väljer att fördela 6 711 362 kr vid våromgången för att resterande del ska 

kunna användas till ansökningar inkomna till höstomgången. 

 

Junsele 

Idrottsförening

Utomhus-

padelbana 462 000 0 Brist på medel.

Edsele 

bygdegårdsförening 

Lagning av trasigt 

yttertak 30 000 15 000

Viktig åtgärd för 

att förhindra 

ytterligare 

skador.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Ramselevallens 

byalagsförening 

Ansökan medel 

till Grännagården 99 276 50 000

Bevilja bidrag till 

matta o golv.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Edsele 

Intresseförening

Inköp av 

frysaggregat 75 000 50 000 Stort behov

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Junsele 

motorsällskap

Investering 

Luftvärmepump 

/Platta garage i 

klubbstuga 44 500 44 500

Viktiga 

investeringar där 

föreningen satsar 

mycket själv.

Sollefteå Flygklubb

Återställning av 

dränering på 

flygfältet 207 750 200 000

Angelägenhet 

även för andra än 

föreningen då 

fältet används till 

träningskörning 

vid körkortsprov.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Ramselevallens 

Byalag 

Spång - 

Vandringsleden 

Finnfors V&H 174 811 0

Brist på medel. 

Möjlighet till 

bidrag för 

vandringsleder 

finns också hos 

andra 

myndigheter.

Betarsjön FVOF

Underhåll, 

utmärkning och 

fisk 248 300 150 000

Medel för inköp 

av båt och 

båtmotor men ej 

inplantering av 

fisk.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

FH FORUM Junsele

FORUM - dörrar, 

lås, larm och golv 361 125 0 Brist på medel.

Björkå Björkådalens 

IF

Autonom 

toalett/grillplats 

och sand till 

sandstrand 262 720 20 000

Bifall bidrag till 

grillplats och 

sand.

Inget bidrag till 

toaletten, pga 

brist på medel.

SÅNGA-

ÖVERLÄNNÄS 

HEMBYGDSFÖREN

ING

Fönster-

renovering 

Hembygdsgård 167 200 50 000

Hjälp till att 

påbörja 

renoveringen.

Del av summan, 

pga brist på 

medel.

Protokoll SU 2023-04-17
(Signerat, SHA-256 6276A5BA737DA6B6F2F759653B2F5F83D9535FF2FA073F6F8FAC204BF59ABB30)

Sida 9 av 14



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens 

Utskott för samhällsutveckling 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-04-17 

 

 

10 (13) 

Beslutsgång 

Samtliga ansökningar diskuteras under ledning av ordförande. 

Vid diskussion kring Edsele Intresseförening anmäler Lillemor Edholm (S) jäv och deltar inte 

i diskussionen. 

Beslut tas i konsensus. 

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind  

Landsbygdsrådets remissvar, Resultat av omröstning 

Ansökningshandlingar 

Muntlig föredragning, Bengt Åkerlind 

Muntlig redogörelse Landsbygdsrådets remissvar, Johan Andersson 
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§ 24    KS/41/2023 

 

Information: Ny avfallshantering 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 

den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Åsa Eriksson, enhetschef avfall samt Jan-Olov Åström, konsult inom avfallshantering och 

avfallsföreskrifter ger information om nya avfallsföreskrifter och avfallstaxor i Sollefteå 

kommun. 

 

Regeringen har beslutat at kommunernas system för insamling av matavfall ska vara på 

plats den 1 januari 2024 och branchorganisationen Avfall Sverige anser det olämpligt att 

efter den 1 januari 2024 generellt erbjuda abonnemang för blandat och osorterat 

restavfall. Från år 2024 flyttas också insamlingsansvaret för förpackningar till 

kommunerna. 

 

Forskning på avfallets påverkan på klimatet visar att den största positiva påverkan när det 

gäller restavfall, matavfall och plastförpackningar nås genom förebyggande åtgärder. Vid 

återvinning är rötning av matavfall bättre än både kompostering och hemkompostering. 

Störts klimatpåverkan har elektronikavfall. 

 

Matavfall kan bli en källa till biogödsel för jordbruket. I Västernorrland köper 

jordbrukarna 48 ton fosfor per år. Biogödsel från matavfall kan ge ca 52 ton per år. Idag 

går restavfallet från Sollefteå kommun till Sundsvall medan kommande matavfall 

kommer att skickas till Härnösand vilket också blir en vinst i fraktavstånd.  

 

De nya sopkärlen för matavfall innehåller en hylla för avfuktning och eventuell infrysning 

av de särskilda soppåsarna som ska användas för avfallet. Kärlen bör tömmas var 

fjortonde dag då avfallet annars tappar i kolvärde. 

 

Det är lagstadgat att kommunerna måste ha en renhållningsordning, innehåller en 

avfallsplan samt avfallsföreskrifter, samt en avfallstaxa. Förändringar i det ena 

dokumentet medför oftast att även det andra måste ses över och ändras. I arbetet med 

avfallsföreskrifterna bör tidplanen vara väl kommunicerad med berörd personal och 

politiker. Utställning av föreskrifterna ska i tidigt skede beslutas. Man bör ta stöd av 

mallen som Avfall Sverige har tagit fram och identifiera vad som eventuellt avviker i den 

egna föreskriften. 

 

Det som förvaltningen föreslår ändras i föreskrifterna är: 

• Uppdatera definitioner och skrivningar som måste förändras vid införande av 

hämtning av matavfall och producentmaterial.  
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• Förslag att ta bort dagens områdesindelning då hela kommunen är ett 

hämtningsområde vid kärlhämtning. 

• Förslag på skrivningar för bättre arbetsmiljö och högre trafiksäkerhet för 

chaufförer.  

• Några definitioner kring att alla undantag och dispenser tidsbegränsas och knyts 

till fastighetsinnehavaren eller nyttjanderättsinnehavaren. 

• Anmälan krävs även fortsättningsvis för hemkompost. Då detta troligtvis inte är 

särskilt välkänt idag kan detta vara något att informera om samtidigt som 

information om övriga förändringar lämnas till medborgarna. 

• Förslag att de nya föreskrifterna ger ett stöd för att utföra kvalitetskontroller på 

hämtat avfall. Många kommuner har satt ett mål på 98% renhet av matavfallet 

vilket de flesta också håller. 

• Kärlen måste stå närmare sopbilens tömningsplats. Idag är det fem meter men 

detta föreslås ändras till 1,6 meter när tvåfackskärlen införs då dessa bilar lastar 

från sidan. 

• Beskrivning av vem som får utföra borttransport till återvinningscentral. 

• Regler för anläggande av krantömmande behållare.  

 

Utökad sortering kommer att leda till ökade kostnader för kommunen. De beräknade 

uppstartskostnaderna förväntas bli ca 1,7 miljoner kronor för de tre första åren där 

personal- och utställningskostnader är de största posterna. Hämtningskostnaderna 

beräknas öka med 2,3 miljoner varav utökade entreprenad- och kapitalkostnader för nya 

kärl är de största posterna. Behandlingskostnaden för mat- och restavfall är likvärdig. 

 

Avfallstaxorna regleras via lagstiftning. Likställighetsprincipen säger att inköp av samma 

tjänst ska kosta lika mycket oavsett var i kommunen du bor. Självkostnadsprincipen 

reglerar att alla avgifter som betalas in till renhållningen ska användas till 

avfallshanteringen. Det som ska särredovisas är bland annat företagsavfall som lämnas på 

återvinningscentral då hushållens avgifter inte får finansiera företagens kostnader. 

 

De avgifter som tas in ska täcka de kostnader som kommunen har för avfallet. 

Grundavgiften, ca 46 %, ska täcka kostnader för administration, övergripande kostnader, 

återvinningscentraler och farligt avfall. Den rörliga avgiften består av hämtningsavgift, ca 

34 %, och behandlingsavgift, ca 20 %. Dessutom kan det finnas tilläggsavgifter som till 

exempel dragvägstillägg, extra hämtning och hämtning av fosforfällor. 

 

Idag har Sollefteå kommun en enda typ av avgift vilken är kopplad till kärlet. Förslaget är 

att ändra till en tredelad avgift. Grundavgiften beräknas på antal hushåll eller enheter, 

hämtningsavgiften beräknas beroende på typ och volym av behållare samt viktavgift som 

är beroende av mängden avfall vid tömning och registreras av sopbilen. Avgifter kan tas 

ut så att varje intäkt täcker sin del av kostnaden. Vid miljöstyrd avgiftshantering kan 

avgifterna omfördelas så att en större del av intäkterna läggas på viktavgiften i stället för 

på grundavgiften för att uppmuntra till sopsortering och återvinning. Vilken modell man 
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använder är ett politiskt beslut. Forskning har visat att miljöbeteendet har förbättrats med 

ca 20 % i länder som använt den senare miljöstyrda modellen av avgifter. 

 

Förslag till ny taxekonstruktion för slam lämnas också. Även den är uppdelad på 

grundavgift, hämtningsavgift och behandlingsavgift. Idag har de med små brunnar tagit 

en större del av kostnaden än de som har stora brunnar. Förslaget är att med små 

justeringar modernisera taxan för att utjämna avgifterna så att samtliga betalar sin del av 

kostnaden.  

 

Utöver själva avgiftstaxan behöver utskottet diskutera kring eventuella 

felsorteringsavgifter efter påminnelse, om hemkompost ska premieras på något sätt samt 

arbetsgång för föreskrifter och avfallstaxa, till exempel när information inför beslut ska 

hållas och i vilka instanser. 
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Datum 2023-04-17 


 


Tid kl. 08:30 – 16:00 


 


Plats Junselerummet samt B- och C-salen, kommunhuset, Sollefteå 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga  Niklas Nordén, kommundirektör §§ 20 – 24 


närvarande Mona-Lill Landström, NTF § 20 (via video) 


 Mikael Näsström, näringslivschef § 21 


 Mattias Axelsson, ekonomienheten § 22  


 Bengt Åkerlind, verksamhetschef fritid § 23 


 Johan Andersson, KSO samt repr. Landsbygdsrådet § 20 – 23 


 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare §§ 20 – 23 


 Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 20 – 22, 24  


 


 
 
 
 
 
  


 


Underskrifter Sekreterare Anna-Maria Andersson §§ 20 – 22, 24  


 


 Sekreterare Katarina Elfgren Jonasson §   23 


 


 Ordförande Fredrik Granholm (C) §§ 20 – 24 


  


 Justerare Lillemor Edholm (S) §§ 20 – 24 


   


   


  


  


 
 


Bevis om justering 


 


Protokollet är justerat. 


Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 


www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    


   § §  


        


Ledamöter        


Fredrik Granholm (C) X      Ordförande 


Andreas Jonsson (C) X       


Kristina Eriksson (C) X       


Jörgen Åslund (Vi) X       


Lillemor Edholm (S) X       


Ersättare        


Joel Ölund (C) X       


Therése Kårén (C) X       


Emelie Wrede (C) X       


Diana Nilsson (V) ---       


Mikael Sjölund (S) ---       


 
 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll. 


Justeringen kommer att ske digitalt. 


 


Dagordning 
Ordförande meddelar att punkt 5 – 11, Föreläggande om vite d.nr. KS/114 – 120/2023, i 


dagordningen utgår. 


 


Dagordningen, enligt ovanstående förändring, godkänns.    
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§ 20  


 


Information: NTF informerar om kommunens olycksstatistik och 
nollvisionens viktiga delar 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 


den till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Mona-Lill Landström från NTF Västernorrland besöker utskottet via video för att 


informera om olycksstatistik och nollvision. 


 


I Agenda 2030 är trafik ett av delmål man ska jobba med. Man vill minska antalet olyckor 


samt göra gång- och cykelmiljön trevligare. Utgångsvärdet, medelvärdet 2017-2019, är 


266 omkomna i vägtrafiken. Målet är högst 133 omkomna år 2030.  


 


Fler män än kvinnor dör i trafiken och de mest drabbade grupperna är 55-74 år samt över 


74 år. De flesta som omkommer i trafiken färdas i personbil men även cykel, motorcykel 


och gående är relativt många.  


 


I Nollvisionen har man förändrat målen och målsättningen. Förut har man till exempel 


pratat om att minska olyckorna, nu pratar man om att vi inte vill ha skadade i trafiken. 


Tidigare pratade man om att orsaken var mänskliga faktorn, nu menar man att ingen ska 


drabbas för att människor är sårbara och gör misstag. 


 


I Sollefteå kommun har antalet döda varit 0 i många år men däremot är det många 


alvarligt skadade: 2020 – 8 st, 2021 – 18 st och 2022 – 6 st. Omkomna och alvarligt 


skadade kostar Sollefteå kommun ca 14 miljoner varje år.  


 


För att nå målen behöver översyn av hastigheter, kvalitet på cykelvägar och GCM-


passager (gång, cykel och moped) göras. Till hjälp i detta arbete finns en särskild databas 


dit man även ska rapportera in de förändringar som görs. Det är fem gånger högre risk att 


en oskyddad trafikant dör om den blir påkörd i 50 km/tim i stället för i 30 km/tim.  


Korsningar som byggs om till cirkulationsplatser minskar olyckorna samt 


hastighetsdämpande åtgärder på utsatta sträckor och passager. Beteendepåverkan gällande 


cykelhjälm, nykterhet och bältesanvändning är något kommunen ska jobba med. 


 


Mona-Lills material skickas till samtliga ledamöter i utskottet. 
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§ 21  


 


Information och presentation av verksamheterna – 
Tillväxt/Näringsliv 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 


den till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Näringslivschef Mikael Näsström informerar om enhetens verksamhet och presenterar 


Maaike Smit, ny hållbarhetsstrateg i kommunen.  


 


Enheten, med nio medarbetare, jobbar för att nå kommunens mål med 23 000 invånare 


genom att förbättra bilden av kommunen, utveckla kommunens attraktivitet, hitta 


möjlighet till investeringar och förbättra infrastrukturen.  


 


Investeringar – Vi måste jobba med översiktsplaner för att kunna ge erbjudanden till 


företag som visar intresse av kommunen. Entreprenörskapet måste stärkas, till exempel 


via UF-företa och starta eget stöd samt vägledning och rådgivning. Just nu är Hamre och 


försvaret de största projekten men det pågår också stora byggprojekt inom el- och 


vindkraft. 


 


Infrastruktur – Enheten jobbar hårt med infrastrukturfrågor som väg, flyg och järnväg. 


Fiber och mobilitet är viktiga frågor. Antalet gästbäddar behöver utökas då efterfrågan är 


hög redan idag. Kommunen måste kunna erbjuda industritomter samt tomter för boende 


och fritidshus när behov uppstår. Något vi behöver jobba mer med är centrummiljön som 


just nu inte är speciellt attraktiv. 


 


Attraktivitet – Viktigt med gott värdskap. Kommunen måste kunna erbjuda ett bra fritids- 


och kulturutbud. Det som drar många nya människor till kommunen är evenemang men 


för att personer ska stanna behövs bra barnomsorg, skolor och offentlig service. Arbetet 


med hållbarhet gör också kommunen attraktiv. 


 


Bilden – Alla har ett ansvar att vara den goda ambassadören för kommunen, visa stolthet 


och ge rätt budskap genom att fokusera på det som är bra när vi pratar om kommunen.  


 


Enheten har också flera externa samarbeten i olika organisationer och råd för att stärka 


kommunen och öka tillväxten. Då tid och resurser inte räcker till behöver dessa 


samarbeten ses över och eventuellt prioriteras om. 
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§ 22  


 


Ekonomi- och verksamhetsuppföljning, mars 2023 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling godkänner redovisad ekonomi- och 


verksamhetsuppföljning och lägger den till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Mattias Axelsson, ekonomichef, delger ledamöterna verksamhetens resultat per 31 mars 


2023. Utskottets ledamöter har haft tillgång till verksamhetsuppföljningar för samtliga fyra 


verksamhetsgrenar. Utskottet ges möjlighet att ställa frågor.  
 


a) Avfall  


Vissa avvikelser inom kommunalt avfall men totalen följer budgeten. Verksamhetsavfall 


ligger plus jämfört med budget då man gjort en stor försäljning av skrot. Inga av de stora 


investeringarna är startade. 


 


b) VA och avlopp  


VA-ligger minus på intäktssidan men detta vägs upp av mindre inköp än tänkt på 


kostnadssidan. Många investeringsobjekt är på gång under året. De som påbörjats har ännu 


inte fakturerats. 


 


c) Gata och park 


Underskottet mot budget har ökat i mars. Vädret har varit väldigt varierat och 


vägunderhållet har därför kostat mer än beräknat. Även elen har varit dyrare än beräknat. 


Vissa investeringar är gjorda, bland annat GPS styrning av en traktor. 
 


d) Samhällsutveckling 


Ligger på överskott jämfört med budget. Det är särskilt bostadsanpassningar som 


utnyttjats mindre än beräknat.  


 
Beslutsunderlag  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall  


Muntlig redovisning Mattias Axelsson, ekonomichef 
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§ 23    KS/109/2023 


 


Fördelning av bygdeavgiftsmedel, våromgången 2023 
 


Beslut 
Sollefteå kommun, genom Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling, föreslår 


Länsstyrelsen följande fördelning av bygdeavgiftsmedel våromgången 2023 


 


 


Förening/ 


organisation


Ansökan 


gäller Ansökt belopp


Kommunens 


förslag


Kommunen 


föreslår bifall 


med 


motivering


Kommunen 


föreslår avslag 


med 


motivering


Sollefteå Kommun


Multiring i 


Långsele 500 000 500 000


Spontanidrott för 


barn och ungdom 


för nyttjande 


både på fritiden 


och  skolverksam-


heten.


Salemförsamlingen 


Renovering av 


församlingens 


fastighet i 


Viksmon 516 250 0 Brist på medel.


Sollefteå 


HockeyKlubb


Skottramp och 


sarg vid Nipvallen 38 700 38 700


Välbehövligt i  


verksamheten 


som sysselsätter 


många barn och 


ungdomar.


Näs-Nyland Nordsjö 


Byalag


Akustikplattor  


och lampor i tak 32 000 32 000 Stort behov.


Sollefteå MK


Få banan 


godkänd för 


tävlings-


verksamhet 200 000 200 000


Viktigt för 


ungdomsverksam-


heten och 


evenemang. Stor 


egen insats (75%)


Sollefteå Film & Nöje


Centralserver för 


lagring av Biofilm 80 910 0 Brist på medel.


SOLSIÀS 


Skoterklubb


Skoterleder 


renovering av 


leder,  broar,  


grillgaller, inköp 


skoter 116 100 70 000


Bra syfte utifrån 


ett återrunt-


användande av 


allmänheten.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Ramsele 


Hembygdsförening


Åtgärder på 


hembygdsgården 


i Ramsele 143 000 120 000 Stort behov.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Sollefteå 


Hembygdsförening


Upprustning av 


timmerbyggnad 


Mobäcksstugan 111 800 70 000


Stort behov av 


skyndsam 


upprustning. Tak 


och syll för 


förhindring av 


ytterligare förfall.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Edsbygdens byalag


Reparation av 


golv o upprustn 


bagarstugans 


övervåning samt 


bakugn 263 000 100 000 Stort behov


Del av summan, 


pga brist på 


medel.
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Nämforsens 


Kvinnominne


Installation av 


trinettkök 38 581 15 000 Stort behov


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Ådals-Lidens 


Hembygdsförening


Återuppbyggnad 


scen och 


köksbyggnad inkl 


köksinventarier 950 000 950 000


Viktigt ur 


besöksnärings-


synpunkt.


Bölens 


Fiskevårdsområdes-


förening


Upprustning 


bryggor, spänger, 


väg ner till 


Stortjärn med 


handikappbrygga 147 280 100 000


Stort 


allmänintresse då 


badet är 


välbesökt.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Österforse Gatljus 


Ekonomisk förening 


Upprustning av 


gatljuls-


anläggning 850 000 400 000


Inför övertagande 


av gatuljus. 


Uppdelat på 2 år. 


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Sollefteå Kommun


Bredband 


Trolldalen 


Bullerbo 2 976 162 2 976 162


Bredbands-


utbyggnaden är 


prioriterad i 


kommunen.


Ramsele 


Idrottsklubb


Omklädningsrum 


för flickor mm 113 720 0 Brist på medel.


Holmstrand-Helgum 


Sportklubb


Samlingslokal/


Bagarstuga 


Helgum 340 000 340 000


Viktig 


samlingsplats 


samt stor egen 


instas (73%)


Reselebygdens 


byalag 


Barn och 


Ungdoms-


satsning på 


Riffen med 


stimulerande 


utrustning och 


vitvaror till köket. 35 000 20 000


Stort behov 


utefter nuvarande 


skick på lokalen.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Undroms 


Idrottsförening


Multiarena 


Kalknäs skola 500 000 0


Brist på medel. 


Föreningen 


uppmanas 


komma in med ny 


ansöka nästa år.


Österforse  


Idrottsförening/ 


Byalag


Uppförande av 


servicebod, 


ombyggantion av 


bef bod till 


servicestuga 600 000 0


Brist på medel. 


Föreningen 


uppmanas 


komma in med ny 


ansöka nästa år.


Nipstadens 


Skoterklubb


Fortsatt 


byggande av 


allaktivitetsled 340 500 200 000


Bra utveckling 


utifrån 


allmänhetens 


intresse av ett 


åretrunt-


användande.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Byalaget Näsåkers 


samverkan


Inköp av ny 


julbelysning för 


storgatan i 


Näsåker 100 000 0


Brist på medel. Ej 


brådskande 


åtgärd. 
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Ärendebeskrivning  


Till Länsstyrelsen har, fram till februari månad, inkommit ansökningar om bygdemedel om 


totalt 11 125 685 kr. Medel att fördela för hela år 2023 är 7 400 000 kr. Länsstyrelsen har 


översänt ansökningarna till Sollefteå kommun med begäran om utlåtande om fördelning av 


tillgängliga medel. 


 


Sollefteå kommun väljer att fördela 6 711 362 kr vid våromgången för att resterande del ska 


kunna användas till ansökningar inkomna till höstomgången. 


 


Junsele 


Idrottsförening


Utomhus-


padelbana 462 000 0 Brist på medel.


Edsele 


bygdegårdsförening 


Lagning av trasigt 


yttertak 30 000 15 000


Viktig åtgärd för 


att förhindra 


ytterligare 


skador.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Ramselevallens 


byalagsförening 


Ansökan medel 


till Grännagården 99 276 50 000


Bevilja bidrag till 


matta o golv.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Edsele 


Intresseförening


Inköp av 


frysaggregat 75 000 50 000 Stort behov


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Junsele 


motorsällskap


Investering 


Luftvärmepump 


/Platta garage i 


klubbstuga 44 500 44 500


Viktiga 


investeringar där 


föreningen satsar 


mycket själv.


Sollefteå Flygklubb


Återställning av 


dränering på 


flygfältet 207 750 200 000


Angelägenhet 


även för andra än 


föreningen då 


fältet används till 


träningskörning 


vid körkortsprov.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


Ramselevallens 


Byalag 


Spång - 


Vandringsleden 


Finnfors V&H 174 811 0


Brist på medel. 


Möjlighet till 


bidrag för 


vandringsleder 


finns också hos 


andra 


myndigheter.


Betarsjön FVOF


Underhåll, 


utmärkning och 


fisk 248 300 150 000


Medel för inköp 


av båt och 


båtmotor men ej 


inplantering av 


fisk.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.


FH FORUM Junsele


FORUM - dörrar, 


lås, larm och golv 361 125 0 Brist på medel.


Björkå Björkådalens 


IF


Autonom 


toalett/grillplats 


och sand till 


sandstrand 262 720 20 000


Bifall bidrag till 


grillplats och 


sand.


Inget bidrag till 


toaletten, pga 


brist på medel.


SÅNGA-


ÖVERLÄNNÄS 


HEMBYGDSFÖREN


ING


Fönster-


renovering 


Hembygdsgård 167 200 50 000


Hjälp till att 


påbörja 


renoveringen.


Del av summan, 


pga brist på 


medel.
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Beslutsgång 


Samtliga ansökningar diskuteras under ledning av ordförande. 


Vid diskussion kring Edsele Intresseförening anmäler Lillemor Edholm (S) jäv och deltar inte 


i diskussionen. 


Beslut tas i konsensus. 


 


Beslutsunderlag  


Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind  


Landsbygdsrådets remissvar, Resultat av omröstning 


Ansökningshandlingar 


Muntlig föredragning, Bengt Åkerlind 


Muntlig redogörelse Landsbygdsrådets remissvar, Johan Andersson 
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§ 24    KS/41/2023 


 


Information: Ny avfallshantering 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 


den till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Åsa Eriksson, enhetschef avfall samt Jan-Olov Åström, konsult inom avfallshantering och 


avfallsföreskrifter ger information om nya avfallsföreskrifter och avfallstaxor i Sollefteå 


kommun. 


 


Regeringen har beslutat at kommunernas system för insamling av matavfall ska vara på 


plats den 1 januari 2024 och branchorganisationen Avfall Sverige anser det olämpligt att 


efter den 1 januari 2024 generellt erbjuda abonnemang för blandat och osorterat 


restavfall. Från år 2024 flyttas också insamlingsansvaret för förpackningar till 


kommunerna. 


 


Forskning på avfallets påverkan på klimatet visar att den största positiva påverkan när det 


gäller restavfall, matavfall och plastförpackningar nås genom förebyggande åtgärder. Vid 


återvinning är rötning av matavfall bättre än både kompostering och hemkompostering. 


Störts klimatpåverkan har elektronikavfall. 


 


Matavfall kan bli en källa till biogödsel för jordbruket. I Västernorrland köper 


jordbrukarna 48 ton fosfor per år. Biogödsel från matavfall kan ge ca 52 ton per år. Idag 


går restavfallet från Sollefteå kommun till Sundsvall medan kommande matavfall 


kommer att skickas till Härnösand vilket också blir en vinst i fraktavstånd.  


 


De nya sopkärlen för matavfall innehåller en hylla för avfuktning och eventuell infrysning 


av de särskilda soppåsarna som ska användas för avfallet. Kärlen bör tömmas var 


fjortonde dag då avfallet annars tappar i kolvärde. 


 


Det är lagstadgat att kommunerna måste ha en renhållningsordning, innehåller en 


avfallsplan samt avfallsföreskrifter, samt en avfallstaxa. Förändringar i det ena 


dokumentet medför oftast att även det andra måste ses över och ändras. I arbetet med 


avfallsföreskrifterna bör tidplanen vara väl kommunicerad med berörd personal och 


politiker. Utställning av föreskrifterna ska i tidigt skede beslutas. Man bör ta stöd av 


mallen som Avfall Sverige har tagit fram och identifiera vad som eventuellt avviker i den 


egna föreskriften. 


 


Det som förvaltningen föreslår ändras i föreskrifterna är: 


• Uppdatera definitioner och skrivningar som måste förändras vid införande av 


hämtning av matavfall och producentmaterial.  
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• Förslag att ta bort dagens områdesindelning då hela kommunen är ett 


hämtningsområde vid kärlhämtning. 


• Förslag på skrivningar för bättre arbetsmiljö och högre trafiksäkerhet för 


chaufförer.  


• Några definitioner kring att alla undantag och dispenser tidsbegränsas och knyts 


till fastighetsinnehavaren eller nyttjanderättsinnehavaren. 


• Anmälan krävs även fortsättningsvis för hemkompost. Då detta troligtvis inte är 


särskilt välkänt idag kan detta vara något att informera om samtidigt som 


information om övriga förändringar lämnas till medborgarna. 


• Förslag att de nya föreskrifterna ger ett stöd för att utföra kvalitetskontroller på 


hämtat avfall. Många kommuner har satt ett mål på 98% renhet av matavfallet 


vilket de flesta också håller. 


• Kärlen måste stå närmare sopbilens tömningsplats. Idag är det fem meter men 


detta föreslås ändras till 1,6 meter när tvåfackskärlen införs då dessa bilar lastar 


från sidan. 


• Beskrivning av vem som får utföra borttransport till återvinningscentral. 


• Regler för anläggande av krantömmande behållare.  


 


Utökad sortering kommer att leda till ökade kostnader för kommunen. De beräknade 


uppstartskostnaderna förväntas bli ca 1,7 miljoner kronor för de tre första åren där 


personal- och utställningskostnader är de största posterna. Hämtningskostnaderna 


beräknas öka med 2,3 miljoner varav utökade entreprenad- och kapitalkostnader för nya 


kärl är de största posterna. Behandlingskostnaden för mat- och restavfall är likvärdig. 


 


Avfallstaxorna regleras via lagstiftning. Likställighetsprincipen säger att inköp av samma 


tjänst ska kosta lika mycket oavsett var i kommunen du bor. Självkostnadsprincipen 


reglerar att alla avgifter som betalas in till renhållningen ska användas till 


avfallshanteringen. Det som ska särredovisas är bland annat företagsavfall som lämnas på 


återvinningscentral då hushållens avgifter inte får finansiera företagens kostnader. 


 


De avgifter som tas in ska täcka de kostnader som kommunen har för avfallet. 


Grundavgiften, ca 46 %, ska täcka kostnader för administration, övergripande kostnader, 


återvinningscentraler och farligt avfall. Den rörliga avgiften består av hämtningsavgift, ca 


34 %, och behandlingsavgift, ca 20 %. Dessutom kan det finnas tilläggsavgifter som till 


exempel dragvägstillägg, extra hämtning och hämtning av fosforfällor. 


 


Idag har Sollefteå kommun en enda typ av avgift vilken är kopplad till kärlet. Förslaget är 


att ändra till en tredelad avgift. Grundavgiften beräknas på antal hushåll eller enheter, 


hämtningsavgiften beräknas beroende på typ och volym av behållare samt viktavgift som 


är beroende av mängden avfall vid tömning och registreras av sopbilen. Avgifter kan tas 


ut så att varje intäkt täcker sin del av kostnaden. Vid miljöstyrd avgiftshantering kan 


avgifterna omfördelas så att en större del av intäkterna läggas på viktavgiften i stället för 


på grundavgiften för att uppmuntra till sopsortering och återvinning. Vilken modell man 
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använder är ett politiskt beslut. Forskning har visat att miljöbeteendet har förbättrats med 


ca 20 % i länder som använt den senare miljöstyrda modellen av avgifter. 


 


Förslag till ny taxekonstruktion för slam lämnas också. Även den är uppdelad på 


grundavgift, hämtningsavgift och behandlingsavgift. Idag har de med små brunnar tagit 


en större del av kostnaden än de som har stora brunnar. Förslaget är att med små 


justeringar modernisera taxan för att utjämna avgifterna så att samtliga betalar sin del av 


kostnaden.  


 


Utöver själva avgiftstaxan behöver utskottet diskutera kring eventuella 


felsorteringsavgifter efter påminnelse, om hemkompost ska premieras på något sätt samt 


arbetsgång för föreskrifter och avfallstaxa, till exempel när information inför beslut ska 


hållas och i vilka instanser. 





